
Protokół Nr 66/2020 
z posiedzenia Zarządu Powiatu w Nidzicy 

w dniu 5 listopada 2020 r. 
 
 

W posiedzeniu uczestniczyli: Starosta – Marcin Paliński, Wicestarosta – Paweł Przybyłek, 
Członkowie Zarządu: Lech Brzozowski, Mateusz Budka i Krzysztof  Zdziarski oraz Skarbnik 
Powiatu – Renata Mróz, Sekretarz Powiatu - Elżbieta Bieniek, Kierownik Wydziału Oświaty, 
Promocji, Rozwoju i Zarządzania Kryzysowego – Jolanta Tymińska, Kierownik Wydziału 
Budownictwa i Ochrony Środowiska – Agnieszka Szczepkowska.  

Obrady prowadził Starosta Marcin Paliński.  Posiedzenie odbyło się w trybie zdalnym. Raport 
obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Porządek obrad: 
I. Wydział Oświaty, Promocji, Rozwoju i Zarządzania Kryzysowego: 

1. Podjęcie uchwały w sprawie powołania składu komisji konkursowej opiniującej oferty 
na realizację zadania publicznego pn. „Prowadzenie punktu nieodpłatnej pomocy 
prawnej i świadczenie nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego oraz edukacji 
prawnej na terenie powiatu nidzickiego w 2021 r.”. 

2. Omówienie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie przyjęcia Programu współpracy 
Powiatu Nidzickiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi 
w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2021 rok. 

II. Wydział Organizacyjny i Spraw Obywatelskich: 
1. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Regulaminu Organizacyjnego Starostwa 

Powiatowego w Nidzicy. 
2. Omówienie protokołu z kontroli przeprowadzonej w Powiatowym Zarządzie Dróg. 

III. Wydział Budownictwa i Ochrony Środowiska: 
1. Rozpatrzenie wniosku Powiatowego Zarządu Dróg w Nidzicy o wyrażenie zgody na 

usunięcie drzew. 
IV. Wydział Finansowy: 

1. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na rok 2020. 
2. Przedstawienie materiałów planistycznych do projektu budżetu powiatu na 2021 rok.  
3. Sprawy różne. 

 
Ad. I.1. 
p. Jolanta Tymińska przedstawiła projekt uchwały w sprawie powołania składu komisji 

konkursowej opiniującej oferty na realizację zadania publicznego pn. „Prowadzenie punktu 
nieodpłatnej pomocy prawnej i świadczenie nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego oraz 
edukacji prawnej na terenie powiatu nidzickiego w 2021 r.” Zaproponowała następujący skład 
komisji: 

- przewodnicząca Komisji - Jolanta Tymińska, 
- zastępca przewodniczącej – Lech Brzozowski, 
- członkowie: Elżbieta Bieniek, Małgorzata Jakubowska, Przemysław Burdyński, Piotr Soćko 

(przedstawiciel Wojewody). 
Zadania komisji określa regulamin stanowiący załącznik do uchwały. 
p. Lech Brzozowski zaproponował jako przedstawiciela Zarządu p. Mateusza Budkę. 
p. Mateusz Budka wyraził zgodę na pracę w Komisji. 
W miejsce kandydata Lecha Brzozowskiego przyjęty został p. Mateusz Budka. Pozostały 

skład komisji został bez zmian.  
Innych uwag nie było. Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę Nr 66/233/2020 w 

sprawie powołania składu komisji konkursowej opiniującej oferty na realizację zadania 



publicznego pn. „Prowadzenie punktu nieodpłatnej pomocy prawnej i świadczenie 
nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego oraz edukacji prawnej na terenie powiatu 
nidzickiego w 2021 r.”, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

p. Jolanta Tymińska dodała, że do dnia dzisiejszego wpłynęły trzy oferty. O terminie pracy 
komisji poinformuje każdego członka. 

 
Ad. I.2. 
p. Jolanta Tymińska przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie przyjęcia 

Programu współpracy Powiatu Nidzickiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2021 
rok. Dodała, że konsultacje już się odbyły i nikt nie zgłosił uwag. Zaznaczyła, że później odbędą 
się konkursy na stypendia i regranting. 

Uwag i pytań odnośnie projektu uchwały nie było. Zarząd zaopiniował go 
jednogłośnie  pozytywnie. 

 
Ad. II.1. 
p. Elżbieta Bieniek omówiła projekt uchwały Zarządu w sprawie zmiany Regulaminu 

Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Nidzicy. Dotyczą one na aktualizacji polegającej na 
dopisaniu do Wydziału Oświaty zadania realizacji budżetu obywatelskiego. 

Uwag i pytań nie było. Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę Nr 66/234/2020 w sprawie 
zmiany Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Nidzicy. Stanowi ona załącznik 
do niniejszego protokołu. 

 
Ad. II.2. 
p. Elżbieta Bieniek przedstawiła wyniki kontroli przeprowadzonej w Powiatowym Zarządzie 

Dróg w Nidzicy przez Państwową Inspekcję Pracy  w dniach 30 września  i 9 października  br. w 
zakresie przestrzegania prawa pracy oraz bhp, jak również procedur związanych z 
przeciwdziałaniem Sars- COV-19. Nieprawidłowości nie stwierdzono. 

Zarząd przyjął informację do wiadomości. Protokół zostanie udostępniony wszystkim 
członkom Zarządu. 

 
Ad. II.3. 
p. Elżbieta Bieniek przeczytała decyzję Wojewody Warmińsko-Mazurskiego polecającą 

Zarządowi Powiatu utworzenie szpitala tymczasowego i uruchomienia 50 miejsc respiratoterapii 
dla pacjentów zarażonych Covid-19 w tworzonym szpitalu tymczasowym. Finansowanie 
wykonania nałożonych zadań odbywać się będzie ze środków Funduszu Przeciwdziałania Covid-
19. 

Starosta Marcin Paliński dodał, że decyzja podlega natychmiastowemu wykonaniu. W 
umowie zostanie określona wysokość finansowania. Określono też dzień gotowości na 16 
listopada. Podejmowane są działania, żeby ten termin wydłużyć. Jeśli to się nie uda, to jesteśmy 
zobowiązani do zapewnienia 50 łóżek. Jeśli nasi lekarze nie dadzą rady obsłużyć, to mamy 
zapewnienie o skierowaniu personelu. Rozpatrywana jest też możliwość zdjęcia obowiązku 
prowadzenia ZOL, żeby ich odciążyć.  

p. Lech Brzozowski zapytał, czy to jest druga decyzja. 
Starosta Marcin Paliński potwierdził. Dodał, że na tę samą ilość łóżek. Jedna decyzja jest na 

ZOZ, a druga – na Zarząd . 
p. Lech Brzozowski zapytał, ile jest łóżek w tej chwili. 
Starosta Marcin Paliński przypomniał, że na 29.10.2020 ZOZ miał przygotować 15 łóżek, 

kolejne 30 łóżek – do 5 .11.2020 i następne 13 – do 9.11.2020. Wpłynęła następna decyzja dla 
Zarządu  na utworzenie łóżek respiratorowych. Łącznie będzie ich 111. Starosta zaznaczył, że 
każdy dzień jest na wagę złota. W szpitalu budowane są śluzy, wentylacja.  



p. Lech Brzozowski zapytał, ile łóżek będzie w nowej części szpitala. 
Starosta Marcin Paliński odparł,  że 50, w starej 61.  
p. Lech Brzozowski dopytał, czy w starej części również pozostaje ZOL. 
Starosta Marcin Paliński potwierdził. 
p. Paweł Przybyłek zapytał, czy oprócz lekarzy ktoś jeszcze będzie miał podwójne 

wynagrodzenie.  
Starosta Marcin Paliński odpowiedział, że to pytanie do dyrektor ZOZ. Na następnym 

posiedzeniu poinformuje Zarząd, jakie są uzgodnienia. 
Starosta Marcin Paliński zaznaczył, że decyzja zostanie przesłana do wiadomości członkom 

Zarządu. 
 
Ponadto p. Elżbieta Bieniek przypomniała o przesłanym do Zarządu raporcie z audytu  

ZOZ. Jeśli będą pytania, to zaprosi audytora na posiedzenie.  
p. Lech Brzozowski zaznaczył, że w raporcie jest mowa o środkach unijnych z Urzędu 

Marszałkowskiego, a o całości inwestycji – nie. 
p. Elżbieta Bieniek odpowiedziała, że jest mowa o rozbudowie i doposażeniu – ogólnie. 

Dotyczy całej inwestycji. Audytor skupił się na pozyskanych środkach. Zasygnalizowany jest też 
udział gmin. Do procedur nadzoru się odniósł. 

p. Lech Brzozowski zaznaczył, że wspomniany jest ostatni inspektor nadzoru, a była zmiana. 
Starosta Marcin Paliński odpowiedział, że była zmiana osoby nadzorującej, nie firmy. Firma 

oddelegowała inną osobę. 
 
 
Ad. III.1. 
p. Anna Mróz przedstawiła wniosek Powiatowego Zarządu Dróg o wyrażenie zgody na 

usunięcie 12 szt. drzew z pasów drogowych dróg powiatowych, tj. nr 1528N relacji Witramowo-
Łyna – dr.woj.545; nr 1534N relacji Zimna Woda – Wały; nr 1603N relacji Czarny Piec - Napiwoda; 
nr 1570N relacji Rembowo – Zembrzus Mokry Grunt. Drzewa te posiadają duży posusz i są 
częściowo obumarłe. Stwarzają niebezpieczeństwo dla mieszkańców i ruchu drogowego. 

Uwag nie było. Zarząd jednogłośnie wyraził zgodę na usunięcie w/w drzew. 
 
 
p. Krzysztof Zdziarski wyraził prośbę o pomoc w sprawie poprawy bezpieczeństwa na 

drodze w Janowie, ponieważ są jeszcze dwa miejsca, gdzie trzeba poprawić odwodnienie. Dodał, 
że to, co zostało zrobione, dobrze działa. Chodzi o miejsca po drugiej stronie jezdni przy chodniku 
i na końcu drogi. 

 
 
Ad.V.1. 
p. Renata Mróz przedstawiła projekt uchwały Zarządu Powiatu w sprawie zmian w budżecie 

powiatu na rok 2020, zawierający: 
1) decyzję Wojewody Warmińsko-Mazurskiego Nr FK 359/2020 z dnia 23 października 

2020r. zmniejszającą plan dotacji celowej w rozdziale 80146 § 2120 o kwotę 20.763 zł 
przeznaczonych na wspieranie doradztwa metodycznego na obszarze województwa 
warmińsko-mazurskiego, tj. na finansowanie wydatków związanych z zatrudnieniem 
nauczycieli w zakresie realizacji zadań doradcy metodycznego. 

Zarząd dokonał zmniejszenia planu dochodów zgodnie z powyższą decyzją 
oraz zmniejszenia planu wydatków w rozdziale 80146 o kwotę 20.763 zł, w tym w: 
§ 4010 o kwotę 18.000 zł, § 4110 o kwotę 2.300 zł, § 4120 o kwotę 463 zł; 

 



2) decyzję Wojewody Warmińsko-Mazurskiego Nr FK 373/2020 z dnia 29 października 
2020r. zwiększającą plan dotacji celowej w rozdziale 75411 § 2110 o kwotę 2.600 zł 
przeznaczonych na wydatki o charakterze jednorazowym, na uposażenia strażaków 
Komend Państwowej Straży Pożarnej na dodatki motywacyjne i dodatki służbowe. 

Zarząd dokonał zwiększenia planu dochodów zgodnie z powyższą decyzją 
oraz zwiększenia planu wydatków w rozdziale 75411 § 4050 o kwotę 2.600 zł. 

3) decyzję Wojewody Warmińsko-Mazurskiego Nr FK 326/2020 z dnia 12 października 
2020r. zmniejszającą plan dotacji celowej w rozdziale 85156 § 2110 o kwotę 4.150 zł 
przeznaczonych na wypłatę składek na ubezpieczenie zdrowotne za osoby bezrobotne 
bez prawa do zasiłku, dzieci przebywające w placówkach pełniących funkcje 
resocjalizacyjne, wychowawcze lub opiekuńcze lub w domach pomocy społecznej 
niepodlegające obowiązkowi ubezpieczenia zdrowotnego z innego tytułu oraz uczniów 
niepodlegających obowiązkowi ubezpieczenia zdrowotnego z innego tytułu. 

Zarząd dokonał zmniejszenia planu dochodów zgodnie z powyższą decyzją 
oraz zmniejszenia planu wydatków w rozdziale 85156 § 4130 o kwotę 4.150 zł; 

4) wniosek Starostwa Powiatowego o przesunięcie kwoty 12.000 zł w ramach rozdziału 
75020, tj. zmniejszenie planu wydatków w § 4210, a zwiększenie wydatków w § 4270. 
Zmiana ta spowodowana jest koniecznością wymiany opraw ewakuacyjnych, wymiany 
drzwi wahadłowych wewnętrznych w budynku Starostwa Powiatowego oraz naprawy 
samochodu służbowego Skoda Superb.  

Zarząd jednogłośnie przychylił się do powyższego wniosku; 
5) decyzję Wojewody Warmińsko-Mazurskiego Nr FK 365/2020 z dnia 27 października 

2020r. o przekazaniu dotacji celowej w rozdziale 854 z przeznaczeniem na zakupy 
inwestycyjne na ogólną kwotę 48.600 zł, w tym: 

-  w rozdziale 85403 § 6430 o kwotę 7.400 zł z przeznaczeniem na zakup multimedialnego 
gabinetu logopedycznego do Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Nidzicy,  

-  w rozdziale 85406 § 6430 o kwotę 7.350 zł z przeznaczeniem na zakup kolorowej 
kserokopiarki do Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej przy Powiatowym Ośrodku 
Rozwoju Edukacji w Nidzicy,  

-  w rozdziale 85410 § 6430 o kwotę 33.850 zł z przeznaczeniem na zakup 3 szt. zestawów 
meblowych do internatu w Zespole Szkół Rolniczych i Ogólnokształcących w Jagarzewie, 
patelni elektrycznej z misą przechylną, obieraczki do warzyw z płuczką i automatu 
szorująco-zbierającego do Internatu w Zespole Szkół Zawodowych i Ogólnokształcących 
w Nidzicy.  

Zarząd wprowadził nowe paragrafy do budżetu i dokonał zwiększenia planu 
dochodów, jak również zwiększeniu planu wydatków w tych samych rozdziałach 
w § 6060, zgodnie z powyższą decyzją; 

6) w związku z wyżej przedstawioną dotacją Wojewody Zarząd podjął decyzję o 
zabezpieczeniu wkładu własnego w wysokości 50% z budżetów jednostek, tj.:  

- zmniejszeniu planu wydatków: w rozdziale 85410 w: § 4210 o kwotę 16.000 zł, § 4260   
o kwotę 5900 zł (ZSRiO); w rozdziale 85410 § 4300 o kwotę 12.670 zł, w rozdziale 
85495 § 4440 o kwotę 3.100 zł (SOS-W); w rozdziale 85410 w: § 4270 o kwotę 860 zł, 
§ 4280 o kwotę 880 zł, § 4260 o kwotę 9.190 zł (ZSZiO). 

- zwiększeniu planu wydatków: w rozdziale 85403 § 6060 o kwotę 7.400 zł (SOS-W); w 
rozdziale 85406 § 6060 o kwotę 7.350 zł (PORE); w rozdziale 85410 § 6060 o kwotę 
16.500 zł (ZSRiO); w rozdziale 85410 § 6060 o kwotę 17.350 zł (ZSZiO); 

7) wniosek Powiatowego Zarządu Dróg o przesunięcie kwoty 6.844 zł w ramach rozdziału 
60014, tj. zmniejszenie planu wydatków w § 4430 o kwotę 2.844 zł, § 4520 o kwotę 800 
zł, § 4610 o kwotę 3.200 zł, a zwiększenie planu wydatków w § 4360 o kwotę 150 zł, § 
4270 o kwotę 5.494 zł, § 3020 o kwotę 1.200 zł. Oszczędności jednostka chciałaby 
przeznaczyć na zakup usług remontowych w związku ze zwiększonymi kosztami, jakie 



musi ponieść na remont samochodu ciężarowego marki MAN oraz ciągnika Lamborghini 
(sprzęt do zimowego utrzymania  i robót na drogach), jak również na zwiększone koszty 
na instalacje nowej sieci światłowodowej telefonów stacjonarnych i internetu w PZD oraz 
wyższymi wydatkami na odzież roboczą spowodowanymi zatrudnieniem czterech 
pracowników w ramach robót  publicznych.   

Zarząd jednogłośnie przychylił się do powyższego wniosku; 
8) wniosek Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej o przesunięcie kwoty 6.103,49 

zł w ramach rozdziału 75411, tj. zmniejszenie planu wydatków w: § 3070 o kwotę 5.000 
zł, § 4280 o kwotę 1.000 zł, § 4510 o kwotę 103,49 zł, natomiast zwiększenie planu 
wydatków w: § 4260 o kwotę 5.103,49 zł, § 4430 o kwotę 1.000 zł. Oszczędności 
jednostka chciałaby przeznaczyć na opłaty za zużycie gazu ziemnego oraz energii 
elektrycznej oraz dozór techniczny urządzeń i sprzętu specjalistycznego.   

Zarząd jednogłośnie przychylił się do powyższego wniosku; 
9) decyzję Wojewody Warmińsko-Mazurskiego Nr FK 372/2020 z dnia 28 października 

2020r. zwiększającą plan dotacji celowej w rozdziale 85508 § 2160 o kwotę 13.314 zł 
przeznaczonych na pomoc państwa w wychowaniu dzieci – dodatki wychowawcze w 
ramach Programu Rodzina 500 plus. 

Zarząd dokonał zwiększenia planu dochodów zgodnie z powyższą decyzją 
oraz zwiększenia planu wydatków w rozdziale 85508 § 3110 o kwotę 13.314 zł; 

10) decyzję Wojewody Warmińsko-Mazurskiego Nr FK 357/2020 z dnia 23 października 
2020r. zwiększającą plan dotacji celowej w rozdziale 85202 § 2130 o kwotę 35.387 zł 
przeznaczonych na dofinansowanie bieżącej działalności domów pomocy społecznej . 

Zarząd dokonał zwiększenia planu dochodów zgodnie z powyższą decyzją 
oraz zwiększenia planu wydatków w rozdziale 85202 § 2820 o kwotę 35.387 zł; 

11) decyzję Wojewody Warmińsko-Mazurskiego Nr FK 349/2020 z dnia 19 października 
2020r. zwiększającą plan dotacji celowej w rozdziale 70005 § 2110 o kwotę 4.320 zł z 
przeznaczeniem na pokrycie kosztów zastępstwa procesowego i adwokackiego w 
sprawach prowadzonych postepowań egzekucyjnych należności Skarbu Państwa. 

Zarząd dokonał zwiększenia planu dochodów zgodnie z powyższą decyzją 
oraz zwiększenia planu wydatków w rozdziale 70005 § 4300 o kwotę 4.320 zł; 

12) wniosek Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej o przesunięcie kwoty 
77.112,42 zł w ramach rozdziału 75411, tj. zmniejszenie planu wydatków w: § 4040 o 
kwotę 319,42 zł, § 4050 o kwotę 54.200 zł, § 4070 o kwotę 4.399,08 zł, § 4180 o kwotę 
18.193,92 zł, natomiast zwiększenie planu wydatków w: § 3070 o kwotę 30.338,80 zł,              
§ 4020 o kwotę 319,42 zł, § 4060 o kwotę 23.599,08 zł, § 4180 o kwotę 4.661,20 zł, § 4210 
o kwotę 12.929,86 zł, § 4270 o kwotę 5.264,06 zł. Oszczędności jednostka chciałaby 
przeznaczyć na zwiększenie funduszu nagród pieniężnych dla pracowników KSC, na 
uzupełnienie środków na wypłatę świadczeń i równoważników przysługujących 
funkcjonariuszom, uzupełnienie funduszu nagród funkcjonariuszy, uzupełnienie środków 
na wypłatę odprawy dla funkcjonariusza przechodzącego na emeryturę oraz na bieżące 
utrzymanie jednostki (przeglądy i usługi konserwacyjne pojazdów i sprzętu 
specjalistycznego) i zakup wyposażenia specjalnego dla strażaków, w tym ubrań 
specjalnych.  

Zarząd jednogłośnie przychylił się do powyższego wniosku; 
13) wniosek Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie o przesunięcie kwoty 800 zł w ramach 

rozdziału 85218, tj. zmniejszenie planu wydatków w § 4040, a zwiększenie wydatków w § 
4440. Zmiana ta związana jest z naliczeniem odpisu za pracownika zastępującego 
pracownika przebywającego na urlopie rodzicielskim.  

Zarząd jednogłośnie przychylił się do powyższego wniosku 
 



 Wszystkie powyższe decyzje Zarządu zawarte zostały w uchwale Nr 66/235/2020                 
w sprawie zmian w budżecie powiatu na rok 2020, która została podjęta jednogłośnie                        
i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
p. Lech Brzozowski zapytał, czy Skarbnik rozumie sens przesunięć środków w Straży 

Pożarnej. Czy nie ma tu jakiegoś złego planowania. 
p. Renata Mróz odpowiedziała, że większość środków przeznacza się obecnie na nagrody. 

To Wojewódzka Komenda rozlicza. Jeśli Zarząd nie przesunąłby środków, to trzeba byłoby je 
zwrócić. Dodatkowe wynagrodzenie roczne nalicza się wg planu. Jeśli ktoś choruje, to są 
oszczędności. 

p. Lech Brzozowski zauważył, że odprawy można zaplanować. 
p. Renata Mróz uważa, że mógł ktoś się nie określić wcześniej. Dodała, że jest to dotacja i 

wiadomo, że Komenda Wojewódzka ja zatwierdza. Jeśli nie zostanie wydana, to trzeba będzie 
oddać. Może budżet był za mały na początek, a później, gdy są oszczędności, to zwiększana jest 
dotacja. 

p. Lech Brzozowski stwierdził, że w Straży Pożarnej zdarza się to cały czas. ma wątpliwości, 
czy to jest racjonalne planowanie. 

p. Renata Mróz odpowiedziała, że merytorycznie dotację nadzoruje Komenda Wojewódzka 
Straży Pożarnej. Zwróci uwagę na to księgowej i zapyta, skąd wynikają te zmiany. Na następne 
posiedzenie przedstawi wyjaśnienia.  
 

Ad. IV.2. 
p. Renata Mróz poinformowała, że jednostki złożyły swoje plany budżetów do 19 

października.  
Wg złożonych materiałów plan budżetu przedstawiał się następująco: 
- dochody – 60.934.417, 60 zł, 
- wydatki - 73.598.777,74 zł, 
- deficyt – 12.664.360,14 zł: bieżący – 7.754.646,79 zł, majątkowy – 4.909.713,35 zł, 
- zobowiązania do spłaty – 1.132.382,26 zł. 
Poproszono jednostki o korektę planów. 
W międzyczasie otrzymaliśmy informację Ministerstwa Finansów określającą wstępne 

kwoty subwencji i udziału w podatku dochodowym od osób fizycznych. Dochody z tytułu 
podatku będą większe o 43.556 zł, natomiast subwencja wyrównawcza – większa o 357.812 zł, 
podstawowa - większa o 504.000 zł, a uzupełniająca – mniejsza o 146,231 zł (liczona na 
podstawie stopy bezrobocia  w kraju i powiecie). Ze względu na mniejsze bezrobocie będzie 
niższy Fundusz Pracy o kwotę 131.500 zł. PUP przygotował budżet  w pierwszej wersji na kwotę 
1.492.339 zł, uwzględniając subwencję 406.000 zł+ 131.500 zł (Fundusz Pracy) + 12.000 zł 
(dochody własne). Funkcjonowanie PUP to koszt 552.068 zł. Brakuje 941.971 zł.  

p. Renata Mróz przedstawiła wielkość subwencji: 
 - równoważąca: na rodziny zastępcze i drogi – wyższa o 323.139 zł (więcej na PZD), 
- oświatowa o 736,194 zł wyższa. Łącznie będzie to kwota 19.049.447 zł na 2021 r. 
- dotacja Wojewody: na tym samym poziomie, co w 2020 r. 
 
p. Renata Mróz zaznaczyła, że najmniej korygował budżet Powiatowy Zarząd Dróg. 

Pierwsza wersja zamknęła się kwotą 25.843.315 zł, druga – 19.530.387,78 zł (zmniejszony o 
wnioski różnych podmiotów o remonty).  

Ponadto złożono wnioski do NFS na 2021r. W planie PZD ujęto te zadania w kwocie 
3.090.016,29 zł. Dofinansowanie z FDS i z gmin planowane jest w kwocie 2.307.235,70 zł. W 
zadaniach inwestycyjnych planowany jest zakup kosiarki do traw za 200.000 zł i ciągnika z 
osprzętem za 300.000 zł. Podczas realizacji ul.Kościuszki zapłaciliśmy za przebudowę rurociągu i 



przełożenie sieci telekomunikacyjnej. W planie dochodów wstawione zostały środki do budżetu 
ze względu na wystąpienie na drogę sądową w celu ich odzyskania. 

W Starostwie planowane są 2 zadania inwestycyjne – rozbudowa Starostwa – 2,5 mln zł 
oraz zakup samochodu służbowego – 120 000 zł. Wydatki ogółem to kwota 3.812.838,88 zł.  

 
Następnie p. Renata Mróz omówiła drugą wersję projektu budżetu. określono w niej: 
- dochody w kwocie 60.765.368,45 zł, wydatki – 65.652.189,52 zł, deficyt- 4.879.000 zł, 

wydatki : bieżące- 1.684.386,64 zł, majątkowe – 3.202.434,43 zł, rozchody – 1.132.382,26 zł, 
przychody (tarcza antykryzysowa) – 2.541.592 zł. Brakuje kwoty 3.477.611,33 zł, które powiat 
może pokryć z kredytu, czy pożyczki (tylko wydatki inwestycyjne oraz kredyty). Jest to kwota 
1.800.000 zł. Wydatki bieżące należy zmniejszyć. Trwa przeliczanie budżetu, żeby wprowadzić 
wolne środki z roku 2020, jako przychody. Wpłynie to na przeliczanie wskaźnika wynikającego z 
art. 243. Musimy mieć nadwyżkę operacyjną. O tyle ważna będzie zaplanowana spłata zobowiązań. 

p. Renata Mróz podkreśliła, że w pierwszej wersji budżet oświatowy wynosił 4.095.566,16 
zł, natomiast w drugiej – zmniejszył się do kwoty 3.469.000 zł. Materiał ten jest wciąż analizowany.  
Dodała, że w bieżącym roku powiat zmieści się w subwencji oświatowej, bez zwiększania środków. 
Zaoszczędzono na wydatkach dotyczących składek ZUS. Tu najwięcej stracił ZSZiO. Ponadto w 
marcu było zdalne nauczanie i nie wszystkim nauczycielom wypłacono nadgodziny. 

p. Renata Mróz powróciła do projektu budżetu na 2021 .Planowane zadłużenie będzie 
wynosić 16.305.163 zł. Planowana jest spłata 1.132.000 zł zobowiązań. Na koniec 2021 r. 
zadłużenie wyniesie 17.173.000 zł. Według starego wskaźnika będzie ono na poziomie 28%. 

Skarbnik zaznaczyła, że bezpiecznie jest zaplanować niedużo wolnych środków, nieduży 
kredyt, a po rozliczeniu 2020 r. wprowadzić wolne środki. Możliwe, że nie będzie potrzeby 
zaciągania kredytu. Również zadania inwestycyjne mogą się zmniejszyć po przetargach.  

p. Mateusz Budka zauważył, że w stosunku do planowanych inwestycji, to nieduże 
zadłużenie. 28% to bardzo dobra prognoza. 

p. Lech Brzozowski zaznaczył, że Pani Skarbnik szczegółowo przedstawiła projekt. Prawie 
5 mln zł deficyt to sporo, ale trzeba wziąć pod uwagę, ile inwestycji jest robione. Podwyżki to druga 
sprawa, która miała wpływ i skutkuje na lata następne. Podwyżek dla nauczycieli nie było w 
subwencji. Zauważył efekty pracy nad budżetami szkół, bo zapotrzebowanie się zmniejsza.  

p. Renata Mróz uważa, że w przyszłym roku nie będzie konieczności korzystania z kredytu. 
p. Lech Brzozowski uważa, że trzeba patrzeć w przyszłość i zabezpieczyć się.  Lepiej go 

zaplanować i nie korzystać, niż nie zaplanować, a może będzie potrzeba. 
p. Renata Mróz zaznaczyła, że przy planowaniu kredytu, wydawana jest opinia przez RIO. 

Podkreśliła, że zadowolona jest bardzo z oświaty w bieżącym roku. Od września do grudnia 
300.000 zł kosztowały podwyżki nauczycieli, również była podwyżka płac administracji o 500 zł. 
Wydatki na oświatę pilnowane były przez Zarząd, również w kwestii liczebności oddziałów. Budżet 
jest konsekwencją planów w arkuszach organizacji szkół. 

Starosta Marcin Paliński poinformował, że złożony został wniosek na zagospodarowanie 
kompleksu sportowego na ul. Wyborskiej  z dofinansowaniem 100% na kwotę ok. 11 mln zł. 
Będzie trzeci jeszcze nabór wniosków, w ramach którego planujemy złożenie wniosku o 
dofinansowanie rozbudowy budynku Starostwa. Podziękował wszystkim za wkład pracy, ponieważ 
budżet udaje się kształtować bardzo dobrze, mimo napiętej sytuacji epidemiologicznej. 
Podziękował wszystkim za wsparcie. 

p. Lech Brzozowski zapytał, czy rozbudowa Starostwa i kompleks na Wyborskiej jest w 
budżecie. 

Starosta Marcin Paliński odpowiedział, że nie, ponieważ czekamy na decyzje. 
p. Renata Mróz odpowiedziała, że 2,5 mln zł na Starostwo jest w planie. 
Starosta Marcin Paliński dodał, że zaplanowane są środki z tarczy, ale to nie wystarczy. 

Będziemy składać wniosek o dofinansowanie. 
p. Lech Brzozowski zapytał, czy planowane są podwyżki płac. 



p. Renata Mróz odparła, że zakończony zostanie rok 2020, to znane będą ostateczne kwoty. 
Jeśli wygospodaruje się środki, a Zarząd zdecyduje, to można w każdej chwili zwiększyć 
wynagrodzenia.  

Starosta Marcin Paliński przypomniał, że na sesji poruszono kwestię remontu stacji 
diagnostycznej. Jak pojawią się w ciągu roku możliwości, to będziemy się starali pozyskać środki. 
Od razu do budżetu nie wpisujemy. Prosił o wyrozumiałość w tej sprawie. 

p. Lech Brzozowski zapytał, czy planowane są środki na dokumentacje. 
p. Renata Mróz odpowiedziała, że PZD zaplanowane są projekty: 
- ul. Warszawska- Sienkiewicza, 
- rozbudowa drogi Napiwoda- Bartoszki - Grzegórzki, 
- rozbudowa drogi Jankowiec Kościelny – Kołaki – Gołębie  Jabłonowo Dyby, 
- budowa chodnika w m. Gołębiewo, 
- budowa chodnika - ul. Kościelna w m. Kozłowo. 
 
p. Lech Brzozowski zapytał, czy zakup ciągnika jest w budżecie PZD? Uważa, że zakup 

kosiarki jest konieczny, ale nad ciągnikiem trzeba się zastanowić, bo tak, jak było w bieżącym roku 
z koszeniem poboczy, to był niewypał. Jak zlecana była część zadania, to były lepsze efekty. 

p. Krzysztof Zdziarski uważa, że dodatkowy ciągnik przyda się w przypadku awarii. Chciałby 
poznać kalkulację oszczędności na zleceniach koszenia. 

p. Paweł Przybyłek zauważył, że przy tym odbywa się również wycinka odrostów wokół 
drzew. Jest tego mnóstwo i sporo było zrobione. To ciągła praca. 

P. Krzysztof Zdziarski uważa, że oszczędności będą spore. 
p. Lech Brzozowski zgodził się, że pracy jest dużo, ale liczy się efekt. Było bardzo źle. 
p. Mateusz Budka stwierdził, że to prawda oraz, że jak najbardziej trzeba policzyć, jakie to 

daje oszczędności. 
p. Paweł Przybyłek zaznaczył, że ciągnik Lamborghini często się psuje, naprawa kosztuje 

10.000 zł.  
p. Krzysztof Zdziarski stwierdził, że ciągnik ma już swoje lata, a jak będzie drugi, to się go 

odciąży.  
p. Mateusz Budka prosił, żeby ustalić plan odkrzaczania i koszenia poboczy. 
Starosta Marcin Paliński przyznał, że obecny rok wyglądał fatalnie. Przyczyn na pewno było 

wiele. Lamborghini jest non stop w naprawie. Nie nadążają wykaszać. Poza tym rok był mokry i 
trawa szybko rosła. To racja, że liczy się efekt. Zakup drugiego ciągnika w zdecydowany sposób 
poprawi wykaszanie. Taki był wniosek dyrektora PZD i komisji oświaty. Jeśli na 7 miesięcy przez 
3-4 miesiące ciągnik stał w naprawie, to nie było efektów. Jednym sprzętem kosiliśmy pobocza. 
Sprzęt się wysłużył i należy kupić drugi. Poza tym należy pokryć wynagrodzenia pracownikom. 

p. Mateusz Budka proponował wprowadzić system pracy zmianowej w sezonie. 
p. Krzysztof Zdziarski uważa, że w przypadku awarii, mogliby się kierowcy zmieniać. 
p. Lech Brzozowski zaznaczył, że nie jest przeciwny zakupowi ciągnika. Chodzi  o to, żeby 

było lepiej. 
 
Ad. IV.3.  
p. Renata Mróz poinformowała Zarząd, że Powiatowy Zarząd Dróg w Nidzicy wystąpił o 

przesunięcie 220 tys. zł z roku 2021 na rok 2022, zaplanowanych na sfinansowanie zadania pn. 
Rozbudowa ulicy Nr 3732N Warszawskiej oraz ulicy Nr 3728N Sienkiewicza w m. Nidzica 
opracowanie dokumentacji projektowej. Jednostka wyjaśnia, że czasem niezbędnym do 
opracowania dokumentacji w dobie panującej pandemii koronawirusa, a co za tym idzie utrudnienia  
w pracy organów wydających decyzje wymagane do sporządzenia w/w dokumentacji, czasem 
niezbędnym jest okres 30-36 miesięcy. Zadanie to planowane jest przy 50% udziale Gminy Nidzica. 

Zarząd nie miał uwag i przychylił się do wniosku Powiatowego Zarządu Dróg.  
 



Ponadto p. Renata Mróz omówiła Rozstrzygnięcie Nadzorcze Wojewody Warmińsko-
Mazurskiego z dnia 13 października 2020 r. stwierdzające  nieważność uchwały  Nr  XX/138/2020  
Rady  Powiatu  w Nidzicy z dnia 21 sierpnia  2020r.  w sprawie  zasad  i trybu przeprowadzania 
konsultacji społecznych w przedmiocie budżetu obywatelskiego Powiatu Nidzickiego, w części 
dotyczącej: 

᠆§ 1 ust. 2 uchwały,  
᠆§ 9 ust. 2 uchwały, 
᠆§ 18 uchwały, 
᠆§ 19 ust. 3 uchwały, 
᠆ załącznika Nr 2 do uchwały, co do kolumny tabeli, oznaczonej jako „PESEL”. 
 
Zarząd przyjął informację do wiadomości. 
 
p. Lech Brzozowski wspomniał temat poruszony na sesji odnośnie budowy tartaku. Uważa, 

że Rada powinna podjąć uchwałę w tej sprawie. 
p. Mateusz Budka stwierdził, że taką uchwałę można podjąć po uzyskaniu wyczerpujących 

informacji. jest ich mało. Konferencja w tej sprawie się nie odbyła, że względu na covid. Byłby 
ostrożny w formułowaniu stanowiska w tej sprawie. 

p. Lech Brzozowski zaznaczył, że czekał na tę konferencję, bo miała być 29 października. 
Prawdopodobnie się nie odbędzie. Powinni radni zająć stanowisko popierające, żeby nie zostać 
nazwanymi hamulcem rozwoju powiatu. Uważa, że jest szansa dla powstania nieuciążliwego 
zakładu. Przedsiębiorcom wszystkim się nie dogodzi.  

p. Paweł Przybyłek zapytał, o jakim brzmieniu miałaby  być uchwała. 
p. Krzysztof Zdziarski stwierdził, że popierająca. 
p. Mateusz Budka stwierdził, że jest za, natomiast podejmując uchwałę należy mieć większą 

wiedzę. Jak będzie odpowiedź na merytoryczne pytania i się z nią zapoznamy, to można będzie 
podjąć uchwałę. 

p. Lech Brzozowski proponował przemyśleć sprawę do następnego posiedzenia. 
Starosta Marcin Paliński stwierdził, że skontaktuje się z Przewodniczącym Rady w tej kwestii. 
Wobec wyczerpania porządku, Starosta Marcin Paliński zamknął posiedzenie Zarządu. 
Na tym protokół zakończono. 
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 / - / Marcin Paliński 
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 Członek Zarządu  

               / - / Krzysztof Zdziarski 
Członek Zarządu  
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